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Peknú daždivú jeseň
       Väčšina z nás si september spája so začiatkom 
školského roka. Z detstva sa nám vynárajú spomienky, keď 
sme sa tešili (a neskôr možno plakali) na prvú návštevu 
škôlky, boli smutní, ale predsa i v kútiku duše radi, že sa 
stretneme pohromade so spolužiakmi na základke. 
Ešte viac sa odlúčenie prejavovalo na strednej, keď sme už 
mnohí prázdniny pretrpeli v smútku osídiel prvej lásky a 
báli sa čo bude až prídeme do školy. I na vysokú si 
spomíname, keď spolužiaci s nedbalou eleganciou kráľov 
korza ledabolo popisovali zážitky zo svojich študentských 
dovoleniek. 
Dnes sme rodičmi a tí čo nastupujú do školy sú našimi 
deťmi, vnukmi. Rozpomeňme sa na svoje pocity z oných 
čias a buďme trpezliví a chápajúci. To bude stačiť.   
Tento september je výnimočný svojimi teplotami. Už päť 
rokov po sebe láme priemerná teplota roka na zemi rekordy. 
Tekéto leto si nepamätajú ani najstarší spoluobčania. 

Nemôžu, lebo nebolo. Dlhodobé zmeny klímy nám predpisujú 
naše správanie do budúcich rokov. Keďže sme sa neprispôsobili 
svojim životným štýlom prírode doteraz, odteraz už nebude 
vyhnutia.
Musíme sa naučiť pracovať s vodou. Šetriť tú pitnú, používať i 
nepitnú, kde to stačí. Posledné roky naznačujú, že problémom 
bude už menej chlad v zime, ako teplo v lete. Množia sa zdravotné 
problémy vyplývyjúce z tepla v miere dosiaľ nevídanej. Rekordy 
padali i v Údolí smrti, najteplejšom mieste na planéte. 
A tak naše civilizačné správanie a pud záchovy (života, či 
komfortu) nám velia nielen v zime kúriť, ale i v lete chladiť. 
Mnohí začíname chápať, čo je , a prečo je v južných štátoch siesta, 
prečo ľudia pracujú v iných hodinách dňa a väčšina stavebnej 
výroby je mimo letných mesiacov.
Ekonomicky to je dôležité i pre obec - energie nikdy nebudú 
lacnejšie, pokiaľ ich nebudeme čerpať z obnoviteľných zdrojov. 
Prispieva na ne Európska únia, rovnako ako každý rozumný štát. 

A pretože chladenie budov, aby sme mohli chodiť do škôl a 
pracovísk, bude onedlho zrejme nutné, tak najviac ušetríme 
na energii zo slnka. Slnečných dní pribúda a intenzita 
slnečného žiarenia tiež. Elektrina pre tepelné čerpadlá, ktoré 
zároveň i chladia musí byť z takého zdroja, ktorý situáciu v 
klíme ešte viac nezhorší. Preto sme sa i v obci vybrali touto 
cestou a budeme sa snažiť nezmeškať vlak.
Milí rodičia, milé deti - v školách bude ešte horúco. Nielen pred 
písomkami, ale doslova. Ale to zvládnete a pevne verím, že 
tento školský rok bude úspešný - teda že vám zanechá v 
pamäti nielen vedomosti, ale hlavne pozitívne motivácie pre 
život. 
Tieto Zvesti sú plné inšpirácií ako sa dá pozitívne zvládať život 
a ako spolupráca vytvára energiu, ktorá poháňa naše vzťahy 
k tolerancii. 
Peknú(teda daždivú :-) ) jeseň všetkým.
                                                                                   Dominik Koštialik

Extrémne silná geomagnetická búrka najvyššieho piateho stupňa sa postarala o mimoriadne intenzívnu polárnu žiaru, ktorá bola 
najsilnejšia od roku 2003. V noci z 11. na 12. mája sme ju mohli pozorovať aj nad Ladcami.                                                           Foto: Vladimír Zápalka 

Pre tento pohľad nás práca pre vás baví. Pre tento pohľad nás práca pre vás baví. Pre tento pohľad nás práca pre vás baví. 

Ďakujeme!
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Obecné zastupiteľstvo

Júlové zasadnutie - schválenie a zverejnenie zmien územného plánu obce

Júlové  zasadanie zastupiteľstva bolo 29.7.2024.
Schválenie VZN č.4/2024 o záväzných častiach ÚPN Zmeny a 
doplnky č.3 Územného plánu obce (ÚPN-O) Ladce

Starosta obce  oboznámil poslancov so správou postupu 
obstarávania a prerokovania Zmien a doplnkov č.3 Územného 
plánu obce Ladce. 
Predmetom Návrhu VZN o záväzných častiach Zmien  a doplnkov 
č.3 Územného plánu obce Ladce je vyhlásenie Záväznej časti Zmien 
a doplnkov č.3 Územného plánu obce Ladce a doplnenie Záväznej 
časti Územného plánu obce Ladce vyhlásenej VZN č.2/2005 a 
doplnenie VZN č.7/2016 zo dňa 10.11.2016, ktorým boli vyhlásené 
záväzné časti zmien a doplnkov č.1 a VZN č.2/2022 zo dňa 
19.05.2022, ktorým boli vyhlásené záväzné časti zmien a doplnkov 
č.2 územného plánu obce Ladce .
Záväzná časť Zmien a doplnkov č.3 Územného plánu obce Ladce je 
spracovaná ako samostatná „Záväzná časť “ a je neoddeliteľnou 
prílohou VZN. Smerné a záväzné časti dokumentácie sú v určenom 
rozsahu podkladom pre vypracovanie a schvaľovanie ďalšej 
dokumentácie na územné rozhodovanie a na vypracovanie 
dokumentácie stavieb.
Územnoplánovacia dokumentácia  „Zmeny a doplnky č.3 
Územného plánu obce Ladce„ je uložená na Obecnom úrade Ladce, 
na Regionálnom úrade územného plánovania a výstavby SR v 
Trenčín .
Návrh VZN bol zákonom stanovenej lehote zverejnený na webovej 
stránke obce, úradných tabuliach obce a centrálnej úradnej 
elektronickej tabuli. Poslancom bol zaslaný elektronicky. K 
uvedenému VZN neboli podané žiadne pripomienky a návrhy.

 Počas tohto roka boli zrealizo-

vané opravy verejných komunikácií, 
modernizácia osvetlenia a mnoho 
ďalších úprav obce. 
Okrem už zrealizovaných zámerov a 
investícií  sa obec zapája do výziev na 
dotácie vyhlásených rôznymi minister-
stvami. 
Z dôvodu dôležitosti zimnej údržby ale 
aj širokého využitia traktora a nedost-
atočnej techniky sme podali žiadosť o 
dotáciu na individuálne potreby obcí 
2024, ktoré vyhlásilo Ministerstvo 
financií. Cena žiadanej techniky Traktor 

Kubota so zimným setom je vo výške 27 
468,00 €. Požadovaná maximálna suma 

dotácie 15 000,00 €. Vyhodnotenie 
žiadostí o dotácie by mali byť začiatkom 
septembra 2024. 
Obec reagovala aj na ďalšiu výzvu 
Ministerstva hospodárstva z Plánu 
obnovy a odolnosti SR. 
Výzva na zlepšenie energetickej hospo-
dárnosti a efektívnosti verejných budov 
je zameraná na rýchle realizovateľné 

Schválenie Zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného 
Ladce – Lipová alej – zahustenie TS a rozšírenie NNK 
Starosta obce predložil poslancom na schválenie Zmluvu o budúcej 
zmluve o zriadení vecného bremena na časť pozemku  KNE 1875, o 
výmere 2 m2  k.ú. Ladce. Pozemok bude dotknutý realizáciou stavby: 
„16556 – Ladce Pri ihrisku – Zahustenie TS a rozšírenie NNK - IBV 
Lipová alej Ladce – IBC projekt, k.ú. Ladce “ podľa projektovej 
dokumentácie. Odplatné vecné bremeno sa zriadi na dobu neurčitú a 
za jednorazovú odplatu vo výške  20 €, ktorá bola stanovená podľa 
vypracovanej projektovej dokumentácie a podľa Zásad hospodárenia 
a nakladania s majetkom obce Ladce.
Schválenie zmluvy je potrebné doložiť k územnému a stavebnému 
konaniu. 
Obecné zastupiteľstvo obce Ladce schválilo uzatvorenie Zmluvy o 
budúcej zmluve o zriadení vecného bremena na časť pozemku o 
výmere 2 m2 z parcely  KN-E č.1875 o celkovej výmere 18 371 m2, 
ostatná plocha vedenej Okresným úradom, katastrálny odbor na liste 
vlastníctva č.2023, katastrálne územie Ladce v súvislosti s realizáciou 
stavby „ 16556 – Ladce Pri ihrisku – Zahustenie TS a rozšírenie NNK -  
IBV Lipová alej Ladce - IBC projekt, k.ú. Ladce  medzi Obcou Ladce, 
IČO: 00 317 438, Hviezdoslavova ulica 599/133, 018 63 Ladce ako 
budúci povinný z vecného bremena a Stredoslovenská distribučná, 
a.s., Pri Rajčianke 2927/8, 010 47 Žilina, IČO: 36 442 151  spoločnosť 
zapísaná v Obchodnom registri Okresného súdu Žilina, oddiel: Sa, 
vložka č: 10514/L ako budúci oprávnený z vecného bremena
Odplatné vecné bremeno sa zriadi na dobu neurčitú a za jednorazovú 
odplatu vo výške  20 €, ktorá bola stanovená podľa vypracovanej 
projektovej dokumentácie a podľa Zásad hospodárenia a nakladania s 
majetkom  obce Ladce.

opatrenia. Obec si dala vypracovať 
projektovú dokumentáciu pre budovu 
telocvične, dielní a materskú školu. 

Zámerom je výmena sklobetónu v 
telocvični a okien v dielňach. 
Vo všetkých budovách  by prešlo moder-
nizáciou vnútorné osvetlenie a inštalácia 
termostatických hlavíc. 
Minimálna výška dotácie predstavuje 

100 000,00 €. 
Nakoľko je projektová dokumentácia v 
štádiu finálneho spracovania neuvá-
dzame presný rozpočet. Podanie žiadosti 
bude v prvom septembrovom týždni. 
Obec má rozpracovanú aj Výzvu na 
odstraňovanie kľúčových úzkych 
miest na cestnej infraštruktúre, zlep-
šenie regionálnej mobility a moder-
nizácia miestnych komunikácií  od 
Ministerstva investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie SR. 
Obec podala projektový zámer s názvom 

Modernizácia chodníkov v obci Ladce 
na Radu partnerstva pre Integrovaný 
územný rozvoj na TSK. Rada partnerstva 

Pripomienky a návrhy
Starosta obce informoval poslancov o činnostiach a plánovaných 
prácach v obci:
•Dni obce Ladce 2024 boli úspešné. Poďakovanie organizátorom a 
dobrovoľníkom.
•Rada Partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Trenčianskeho 
samosprávneho kraja schválila projektový zámer obce – 
Modernizácia chodníkov v obci Ladce. Následne budeme podávať 
žiadosť o NFP na Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a 
informatizácie. Ak bude žiadosť na ministerstve úspešná, budeme 
opravovať a modernizovať chodníky od parku až k Pizzerii u leva.
•Slovenská inovačná a energetická agentúra vyhlásila výzvu na rýchle 
energetické opatrenia, výmena okien, vonkajších dverí, svietidiel a 
termohlavíc v budovách obce a to ZŠ, MŠ, telocvičňa, požiarna 
zbrojnica.  Minimálna hodnota realizácie je 100 000 €. Obec dala 
vypracovať projekt, s ktorým sa zapojí do vyhlásenej výzvy. 
•Na základe Integrovanej investičnej výstavby, je možnosť 
modernizovať autobusové zastávky v obci Ladce. K získaniu 
prostriedkov na modernizáciu autobusových zastávok je potrebné 
majetkové vysporiadanie pozemkov. Aby sme získali nové zástavky 
bude potrebné s majiteľmi pozemkov na ktorých sú umiestnené je 
potrebné uzatvoriť zmluvu o dlhodobom prenájme.  
•Prekládka stĺpa v Tunežiciach, predpoklad realizácie  v mesiaci 
október 2024.
•Žiadosť o dotáciu na výťah v budove OcÚ , bola zamietnutá.
Milan Fábik, poslanec, sa informoval o oprave kaplnky v 
Tunežiciach.
Starosta obce odpovedal:  kaplnka sa začne opravovať po hodoch v 
Tunežiciach. 

zámer schválila a obec bude podávať 
žiadosť o nenávratný  finančný príspevok. 
Modernizáciou by prešli miestne chod-
ník y  na  H viezdos lavovej  u l ic i  od 
Materskej škôlky po rodinný dom s 
popisným číslom 25. Celkové náklady sú 

vo výške 214 363,93 €, kde vlastné zdroje 

budú vo výške 17 149,11 €. 
 Obec sa plánuje zapojiť aj do 
výzvy Programu obnovy dediny 2024. 

Cieľom projektu je vytvorenie oddycho-
vej zóny, miesta pre stretávanie sa 
všetkých vekových kategórií občanov 
obce  a  revitalizáciu  pôvodnej   zelene 
a jej úpravy. Maximálna výška dotácie je 8 
000,00 €. 
Zámerom obce je z vlastných zdrojov 

vykonať opravu nevyhovujúceho zá-
bradlia pri potoku od hlavnej cesty na 
ulici Ľudovíta Štúra. 
Projektová dokumentácia je vypracovaná 
a čaká sa na verejné obstarávanie na 
zhotoviteľa. 

Ing. Zuzana Malovcová Seidl
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Projektové zámery obce 
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Život v obci

Dni obce Ladce - bohatý program i účasť
Tohtoročné dni obce Ladce boli štedré ako na program, tak aj na účasť občanov. Trošku netradične začali už pred víkendom, a to 14.07.2024, kedy sa konala svätá omša v Kostole 
svätého Valentína a následne pokračoval sprievod a požehnanie obnovenej Kaplnky svätého Kríža v dedine.
Víkendový program bol plný slnka, hudby, dobrej nálady, chutného jedla, a bohatej tomboly. Piatkový hudobný večer zastrešila skupina Fonetik, ktorá bavila ľudí až do polnoci. 
Sobotný program bol poskladaný tak, aby zabavil najmenších, ich rodičov, strednú generáciu a pri skupine Modus Memory aj všetkých, ktorí majú radi klasické slovenské hity. Okrem 
tejto skupiny sa o zábavu starali aj  kapely Huncúti a Hudba z Marsu. Hudba z Marsu si publikum získala natoľko, že vyslovila prianie prísť na ladecké pódium aj o rok. Potešil nás tiež 
záujem o tombolu, v ktorej bolo možné vyhrať letné sedenie na terasu, televízor s veľkou uhlopriečkou alebo elektrickú kolobežku. Každý rok sa snažíme pripraviť bohatú tombolu, 
ktorá mala tento rok skoro 60 hodnotných cien.
Ak sa niekto počas víkendu potreboval schladiť, okrem čapovanej kofoly mu k tomu dopomohla aj návšteva kultúrneho domu, v ktorom bola inštalovaná výstava dobových a 
súčasných fotografií kultúrneho domu a kultúrneho diania v ňom, nakoľko sme si pripomenuli 70. výročie jeho postavenia.  A keďže popularite sa v našej obci teší aj sledovanie filmov 
pod holým nebom, nedeľa zakončila Dni obce premietaním čerstvej filmovej novinky Kavej, ktorú si pozrelo skoro 400 návštevníkov. 
Sme veľmi radi, že sa nám program, ktorý sme pre všetkých občanov a ich príbuzných pripravovali mesiace vopred, podarilo odprezentovať tak, ako sme plánovali. Vážime si pozitívne 
ohlasy a taktiež ochotu a podporu zo strany kultúrnej komisie a ich príbuzných, pretože každá akcia podobného rozmeru je úspešná len vtedy, keď do nej ľudia dajú svoje srdce, 
energiu a najmä voľný čas. Kto sa s nami na akcii stretol a zabavil, nech si tieto milé slnečné zážitky uchová až do ďalšieho roka. A ten kto váhal a neprišiel, nech sleduje našu stránku a 
určite sa k nám pridá v ďaľšom ročníku.
                                                                                                                                                                                                                                   Text: Ing. Katarína Kalusová, foto: Ing. Katarína Kalusová, Peter Čačko 



Život v obci

Dni obce ukončilo 
letné kino
V rámci Dní obce Ladce 2024 sme sa tento rok 
rozhodli, že využijeme pekné a teplé letné počasie a v 
spolupráci s Túlavé kino budeme premietať film pod 
holým nebom. Veľmi nás prekvapila účať, ale učite 
vďačíme za to aj výberu filmu, nakoľko sa premietala 
čestvá novinka film KAVEJ. Takmer 400 divákov si 
mohlo vychutať film s dobrým drinkom a pukancami v 
ruke. 
                                               Text a foto: Ing. Katarína Kalusová
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Život v obci

Úspešne sme ukončili prázdninové doobedia v knižnici. Šesť týždňov sa p. Rudka Riecka a p. Irenka Gajdošíková deťom venovali, spolu tvorili, zabávali sa, čítali a mohli stráviť chvíle 
so svojimi kamarátmi či spolužiakmi. Deti boli veľmi šikovné, kreatívne a plné nápadov. Pre deti obec zakúpila nové knižné tituly, aby aj v lete nezabudli na čítanie a nebrali to ako 
povinnosť, ale radosť. Leto však ubehlo a je čas sadnúť si do školských lavíc a preto prajeme všetkým deťom úspešný štart do nového školského roka!
                                                                                                                                                                                                                                                                                                              Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Prázdninové doobedia v knižnici deti bavili
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ROCKOVÝ VEČER V L.A. 2024
V sobotu 17.08.2024 sa v Ladcoch  za Kultúrnym 
domom uskutočnil druhý ročník akcie s názvom 
ROCKOVY VEČER v L.A.
Akcia sa uskutočnila za spolupráce obce Ladce a 
kapely Svieca vo vetre. Okrem nich vystúpili 
počas večera The Perfect Igloo (Žilina)  a 
Martin Bohém (Galanta), ktorý celú akciu opäť 
odmoderoval, za čo mu ďakujeme. Večer ukončila  
kapela Rock Band (Kysucké Nové Mesto), 
ktorá mala veľký úspech. 
Počas toho ako sa kapely menili a zvučili, sa mohli 
diváci občerstviť a posilniť u Bufeťákov z Beluše. 
Rockový večer podporili nielen obec Ladce a 
Považská cementáreň Ladce, a.s.,  ale hlavne 
ľudia, ktorí sa prišli zabaviť. Ďakujeme všetkým, 
ktorí akokoľvek podporili toto podujatie. 
Diváci kapely podporovali svojím potleskom  a 
neskôr aj tanečnými pohybmi. Neodradil ich ani 
dážď  a večer ukončili všetci pred pódiom, ktoré 
bolo tentokrát náves kamiónu. 
Rockový večer mal pozitívne ohlasy u ľudí, ktorí sa 
zúčastnili a dobre zabavili. Ak bude mať toto 
podujatie podporu u sponzorov aj budúci rok, 
určite sa bude konať aj tretí ročník.
Text: Matej Bezecný, foto: Vladimír Zápalka, Ing. 
Katarína Kalusová



Život v obci

Vyhodnotenie rybárskeho preteku detí na rybníku Tunežice.Preteky sa konali 12.5 za 
slnečného počasia.Zúčastnilo sa ich 53 detí . Ulovilo sa spolu 146 ks rýb: 7ks kapra 
rybničného, 3ks šťuky severnej,128ks pstruha dúhového a 8 pleskáčov.
Na 1. mieste sa umiestnil Patrik Juriga,2. miesto získal Juraj Janek a na 
3.mieste sa umiestnil David Nemček. Na tejto každoročnej akcií sa okrem detí a 
ich rodičov zúčastnilo aj mnoho priaznivcov rybolovu.Všetky deti dostali balíček z 
občerstvením a hodnotné vecné ceny.
V letných mesiacoch jún, júl, august začína hlavná rybárska sezóna.V úlovkoch 
dominuje  najma kapor.Najvačšie jedince boli ulovené v odstavenom ramene Ladce a 
vo Vážskom kanáli.Úlovky dravcov v letných mesiacoch sú skôr ojedinelé.Ich hlavnou 
sezónou je jeseň a začiatok zimy.
Dňa 5.10.2024  sa na VN Tunežice uskutoční  už III.ročník rybárskeho preteku 
dospelých v love Pstruha dúhového na plávanú.Tieto preteky poriada naša ObO 
SRZ  a členovia rybárskej stráže.Záujemcovia sa môžu hlásiť na čísle 0905 974 664 
alebo v chovateľských a rybárskych potrebách Ilava na Mierovom námestí.
Pred týmito pretekmi prebehne zarybnenie pstruhom a uskutočnia sa rybárske 
brigády 21.9. a 28.9 na rybníku Tunežice.
V  jesenných mesiacoch sú tiež naplánované dalšie brigády 19.10 a 26.10 o 8 00 na 
všetkých kaprových revíroch ObO SRZ Ilava.

Rybárčatá pretekali

Matka na úteku 
zabavila všetkých

Po úspešnom premietaní filmu KAVEJ k nám znova zavítalo Túlavé kino. 
Teraz si diváci hlasovaním vybrali film, ktorý by chceli vidieť. Najväčší 
počet hlasov získal film Matka na úteku.  Tešíme sa, že je záujem aj o takýto 
druh kultúrneho podujatia v našej obci. Určite sme nepremietali 
naposledy!                                                          Text a foto: Ing. Katarína Kalusová
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Život v obci

Foto spomienka na letné Sväté prijímanie

V dňoch 18.-21.7.2024 sme absolvovali príjemné a 
obohacujúcu púť z farností Ladce a Dubnica nad 
Váhom  s  otcom Jozefom Petrášom do poľského 
Lichna.   
    Našou prvou zastávkou bola Čenstochová, kde sa 
nachádza obraz Matky Božej  Čenstochovskej 
nazývaný tiež "Čierna Madona", ku ktorej putuje s 
prodbou o pomoc  tisíce pútnikov - veriacich i 
neveriacich.
Naša ďalšia cesta viedla do pútnickeho miesta Stará 
Licheň. Toto miesto patrí k najvýznamnejším 
pútnickým miestam v Poľsku.
Leží medzi Varšavou a Poznaňou v malebnom 
jazernom kraji. Nachádza sa tu maličký obraz s 
podobizňou Matky Božej nazývanej Bolestná 
Kráľovná Poľska. Je to oáza modlitby a pokoja. 
Posledné zastavenie našej púte bol Glogowiec - 
rodisko svätej sestry Faustiny.
Bola to cesta plná duchovna, za čo patrí srdečná 
vďaka monsignorovi Jozefovi  Petrášovi a pani Márii 
Pažítkovej.                                                                                                               
                                                                          Oľga Melicherová

Obohacujúca púť 
ladčanov do Poľska

Požehnanie obnovenej Kaplnky sv. kríža
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Život v obci

Projekt „Zlepšovanie digitálnych zručností seniorov a distribúcia Senior 
tabletov“, známy aj ako Digitálni seniori, predstavuje unikátny koncept 

z vyšovania digitálnych zručností  a  povedomia o dôležitost i 
digitalizácie obyvateľov na Slovensku. Účastníkmi projektu Digitálni 
seniori môžu byť občania Slovenskej republiky, ktorí sú radení medzi 
seniorov vo veku od 65 rokov alebo zdravotne znevýhodnení vo veku 
od 18 rokov.
Školenie sa bude uskutočňovať raz do týždňa po dobu piatich týždňov, 
pričom jedno stretnutie bude trvať 3 vyučovacie hodiny. 

Pre každé sedenie je pre seniorov pripravené vzdelávanie v konkrétnom 
vzdelávacom rozsahu a téme,  pričom vyučovacie hodiny budú rozdelené 15 

minútovými prestávkami. 
Po úspešnom ukončení vzdelávacieho školenia budú vyškoleným absolventom poskytnuté TABLETY s dátovými 
balíkmi na rozvoj získaných zručností a zvýšenie motivácie využívania elektronických služieb a e-learningových 
školení.  
Ak by ste mali záujem o školenie  V prípade dostatočného je potrebné nahlásiť na obecnom úrade do 25.9.2024.
počtu záujemcov (potrebných je minimálne 10-13 občanov) bude obec v spolupráci s Ministerstvom investícií, 
regionálneho rozvoja a inovácií hľadať vhodného školiteľa a miestnosť pre výučbu v našej obci. 
                                                                                          Projekt je realizovaný Ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja a inovácií SR.

Digitálni seniori
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Školy otvorili nový školský rokŠkoly otvorili nový školský rokŠkoly otvorili nový školský rok



Život v obci - pozvánky na podujatia

Poďme do divadla!
Srdečne všetkých pozývame na divadelné predstavenie SOBÁŠNY 
LIST,  ktoré sa uskutoční 22.09.2024 o 19.00 hod. v DK Ladce.
Tešiť sa môžete na Soňu Norisovú, Dominiku Žiaranovú, Martina 
Mňahončáka a Davida Hartla.
Lístky je možné si zakúpiť cez predpredaj.sk alebo na Obecnom úrade v 
Ladcoch.
https://predpredaj.zoznam.sk/sk/listky/sobasny-list-2024-09-22/
Príďte sa zabaviť !  Poďte do divadla !
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Chlieb náš každodenný v Kaštieli v Ladcoch

Vernisáž "Šepoty farieb“

Pamiatky ožívajú

Kaštieľ nevnímame ako statickú pamiatku, ale ako kultúrny priestor, kde sa pri správnych veciach stretávajú správni ľudia. Máte zmysluplný 
cieľ aj Vy? Radi vám priestory poskytneme.

17. augusta 2024 sme v spolupráci s Poľským klubom a obcou usporiadali  3. ročník Dňa otvorených dverí s názvom "Chlieb náš každodenný".
Kaštieľ s celým areálom (vrátane inokedy neprístupného parku) sme chceli ukázať každému, kto prejaví záujem. Sprístupnili sme zrekonštruované časti, ale i tie, ktoré na obnovu čakajú. Veľkorysé priestory s  
klenbami, hrubými múrmi a ošarpanými stenami sa stali zaujímavým výstavným priestorom pre Jednodňový výtvarný salón umelcov z nášho regiónu pod organizačnou taktovkou Alenky Teicherovej. Priestor 
dostala aj hudba, skupina Dríst a v Kaplnke sv. Valentína odohralo koncert komorné zoskupenie Laugaricio Quartet.
V obnovených priestoroch sa návštevníci zoznámili s históriou Kaštieľa Motešických, pozreli si výstavu Šepoty farieb a ďalšiu novú, zaujímavú prezentáciu. Mapuje život a tvorbu Márie Holoubkovej - 
Urbasiówny, legendárnej fotografky, ktorá žila v troch storočiach (dožila sa 106 rokov). Pochádzala z Poľska, no celý svoj pracovný život zasvätila Slovensku a Trenčínu. Výstavou sprevádzal historik Tomáš 
Michalík.
Na nádvorí kaštieľa sa prezentovali kreatívnou tvorbou klienti z CSS Sloven Slávnica, členky ilavskej organizácie Únie žien Slovenska a ďalší šikovní remeselníci, ktorých výrobky bolo možné zakúpiť. TEDx 
Trenčín prezentoval  myšlienky a inšpirácie hodné šírenia a učili sme sa piecť z kvásku s Kváskulienkou (Lenka Pilárová).
Poľský klub na Slovensku, dubnická pobočka, pripravili tvorivé dielničky i ochutnávku tradičnej poľskej polievky z kvásku - žureka. Nechýbala ponuka občerstvenia a aktivity pre deti.
Boli sme milo prekvapení účasťou i záujmom. V tento deň k nám zavítalo cez 600 návštevníkov všetkých vekových skupín. Tešíme sa na ďalšie stretnutie a sme vďační za vašu podporu. Ďakujeme za spoluprácu 
a pomoc Obci Ladce a starostovi Dominikovi Koštialikovi, Poľskemu klubu s predsedom Marekom Berkym, hudobnej skupine Dríst, Ale Teicherovej aj všetkým výtvarníkom a ostatným dobrovoľníkom a 
priateľom, ktorí s nami podujatie pripravovali.                         Dovidenia na ďalších stretnutiach v kaštieli.
                                                                                                                                                                                                                        Text: Silvia Da Col Heisar, foto: Mgr. Slávka Gajdošíková, Ing. Katarína Kalusová

Spojenie histórie a umenia
Postupne sa prebúdza k životu. Nielen tým, že prechádza rekonštrukciou priestorov, jeho múry ožívajú podujatiami, 
ktoré pritiahnu do Ladiec rôznorodých návštevníkov. 11. augusta 2024 to boli milovníci umenia. Vernisážou sme 
otvorili výstavu dvojice výtvarníkov z neďalekého Púchova nazvanú Šepoty farieb.
Anna Jakubíková vystavuje maľby a obrazy zhotovené technikou enkaustika  (ako farbiace médium sa používa 
roztavený farebný vosk).
Jaroslav Martiš sa prezentuje sochárskou tvorbou. Do Ladiec priniesol menšie plastiky (drevo, kameň), tvorí však aj 
rozmerné diela.  Možno ich poznáte z návštev Púchova, kde dotvárajú verejné priestory v centre mesta, či v parku. Na 
otvorení výstavy sa prezentoval aj ako muzikant hrou na viacerých hudobných nástrojoch.
Vernisáže sú miestom stretnutí. Umelcova rodina v Ladcoch kedysi žila a dojímavé bolo zvítanie  sochárovej mamy s 
dávnymi priateľkami z obce, nakoľko sa nevideli dlhé roky.
Výstava v kaštieli potrvá do 31. októbra 2024, máte teda stále možnosť pozrieť si ju.
Otváracie hodiny pravidelne aktualizujeme na www.kastiel-ladce.eu
                                                                                                                              Text: Silvia Da Col Heisar, foto: Ing. Katarína Kalusová

Obnova kaštieľa bola realizovaná 
v rámci projektu MaHoLa vďaka 
Grantom EHP a Nórska na Slovensku.

Utorok  17.09.2024 – od 10.00 - 12.00 hod. 
Štvrtok 19.09.2024 – od 12.30 - 16.00 hod. 
Utorok  24.09.2024 – od  10.00 -12.00 hod. 
Štvrtok 26.09.2024 – od 12.30 - 16.00 hod.

Ak by mal niekto záujem aj mimo týchto otváracích hodín, 
môže si návštevu pre skupinu ľudí (min 15 ludi) dohodnúť 
aj individuálne, stačí len napísať na email:
kastiel.ladce@gmail.com

Otváracie hodiny v múzeu v kaštieli Ladce júl-august 2024



Život v obci
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Tento rok sme sa mohli zúčastniť už na 8. ročníku Behu na Butkov. Konal sa tento rok už v auguste, konkrétne 04.08.2024 so štartom o 10:15 hod. zo štadióna TJ TATRAN Cementáreň Ladce. 
Do tohto ročníka sa celkovo prihlásilo 143 súťažiacich. Dĺžka trasy bola 5,7 km. 
Ladce reprezentovalo sedem bežcov - Silvia Šrámeková, Silvia Porubčanová, Kristián Gajdoš, Samuel Král, Jakub Koyš, Dominik Porubčan a Gabriel Koštialik. Silvia Šrámeková sa umiestnila na krásnom 
druhom mieste v kategórii ŽENY do 60 rokov. Najlepší čas z ladeckých bežcov mal Jakub Koyš (34:45). Všetci súťažiaci sa výborne umiestnili a sme za ich výkony na nich hrdí. Celkové poradie súťažiacich 
nájdete na webstránke www.ladce.sk. 
                                                                                                                                                                                                                                                                          Text : Ing. Katarína Kalusová, foto: Peter Sobek, Ing. Katarína Kalusová

Ôsmy ročník Behu na Butkov sa vydaril
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Život v obci

Z matrik� obc�

Smútok nad stratou našich spoluobčanov
zasiahol všetkých, ktorí ich poznali.

Úprimnú sústrasť vyslovujeme 
všetkým pozostalým.

Blahoželáme rodičom 
a novým občanom Ladiec 

prajeme šťastie a úspechy v živote.

Srdečne blahoželáme jubilantom.
Nech ich život plynie šťastne a pokojne

v kruhu rodiny a priateľov,
nech ich neopúšťa zdravie a láska najbližších.

Vladimír Češko, 78 rokov
Květa Ištoková, 69 rokov

Jozef Ďuriš, 66 rokov
Anna Letková, 67 rokov

Mgr. Helena Holičková, 64 rokov
Viera Beňová, 75 rokov

Magdaléna Habánková, 79 rokov
Antonín Ištok, 56 rokov

55. výročie sobáša
Michal Koštialik a manž. Darina r. Orihelová
Florián Gajdošík a manž. Irena r. Kučmová

Opustili nás

Narodili sa

Jubileá

Matej Nagy
Daniel Počiatek

Tobiáš Turza
Mathias Tibenský

Pietna spomienka 
pri príležitosti 
80. výročia SNP
Dňa 31. augusta 2024 o 18.00 hod. sa uskutočnila pietna spomienka pri 
príležitosti 80. výročia SNP, spojená s kladením vencov k pamätníku padlých 
hrdinov pri Obecnom úrade Ladce.
Ďakujeme dychovej hudbe, p. Saksovi za príhovor a tiež občanom, ktorí si prišli 
uctiť pamiatku padlých občanov Ladiec.
     Text : Ing. Katarína Kalusová, foto: Ing. Katarína Kalusová

V rámci prázdnin si deti okrem hier, kreatívneho 
tvorenia a zábavy, mali možnosť čítať aj nové 
knihy.  
Pre deti obec zakúpila na leto nové knižné tituly, 
aby aj v lete nezabudli na čítanie a nebrali to ako 
povinnosť, ale radosť!

                                Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Obecná knižnica sa teší stále vyššej návštevnosti, tak sme sa 
rozhodli obnoviť sedenie v nej. Kreslá, ktoré boli v knižnici 
už boli staré a poškodené.  Ich obnovou sme im dali druhú 
šancu. 
Tešíme sa na každeho čitateľa, určite sa im bude teraz v 
knižnici sedieť pohodlnejšie.
                                                  Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Umelecké stretnutie výtvarníkov Arte relax 
klubu sa uskutočnilo v sobotu 08.06.2024 v čase 
od 11.00 do 17.00 hodiny v kaštieli Ladce, 
pod vedením dubnickej výtvarníčky Alenky 
Teicherovej.
Stretnutie bolo veľmi príjemné a inšpiratívne 
pre všetkých zúčastnených výtvarníkov.

       Text: Silvia Da Col Heisar, Foto: Ala Teicherová

Nové knihy v obecnej knižnici

Kreslá v knižnici dostali druhú šancu

Umelecké stretnutie 
výtvarníkov 
Arte relax klubu



Šport

Úspešní mladí ladeckí športovci sú inšpiráciou
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Našu obec si dlho spájame s futbalom a 
stolným tenisom, ale v posledných rokoch sa 

do popredia dostávajú aj ďalší športovci, ktorí 
svojimi výsledkami robia radosť celej obci. 

Bežci z Ladiec už niekoľko rokov úspešne 
reprezentujú našu obec na rôznych poduja-
tiach a svojimi výkonmi dokazujú, že bežecký 
šport má v Ladcoch silné zastúpenie. V mesiaci 
august sa opäť viacerí z nich ukázali v skvelej 
forme a priniesli domov cenné umiestnenia.

Medzi najvýraznejšími mladými športovcami je 

Melánia Králová, talentovaná bežkyňa, ktorá 

sa  10 .  augusta  zúčastni la  R a j e c k é h o 
polmaratónu. V silnej konkurencii takmer 550 
bežcov sa na náročnej 21,1-kilometrovej trati 

umiestnila na skvelom 14. mieste vo svojej 
kategórii. O týždeň neskôr, 17. augusta, sa v 
malebnej obci Čičmany konal populárny beh 

"Behaj lesmi". Na 11-kilometrovej trati sa 

stretli súrodenci Samuel a Melánia Královci, 

kde si zmerali svoje sily opäť s takmer 550 

športovcami. Samuel obsadil výborné 4. 
miesto, zatiaľ čo jeho sestra Melánia, ktorá ešte 

stále naberá skúsenosti, si vybojovala 12. 
miesto. Tieto výsledky dokazujú, že súrodenci 
majú pred sebou sľubnú športovú budúcnosť a 
ich úspechy sú dôkazom ich tvrdej práce a 
odhodlania, ktoré vyústili do týchto pekných 
výsledkov.

Medzi úspešných bežcov z Ladiec patrí aj Silvia 
Šrámeková, ktorá si v Čičmanoch vo svojej 

kategórii vybojovala krásne prvé miesto. Jej 
výsledok je skvelým príkladom toho, ako tvrdý 
tréning a vytrvalosť  prinášajú svoje ovocie.

Na rovnakom podujatí sa predviedla aj ďalšia 

bežkyňa z našej obce, Katarína Koyšová. 
Tá sa odvážne postavila na štart dlhšej, 21-
kilometrovej trate, a v silnej konkurencii 

obsadila pekné 18. miesto. Katarinin výkon je 
hodný obdivu, pretože tento náročný beh si 
vyžadoval nielen vynikajúcu kondíciu, ale aj 
vytrvalosť a psychickú odolnosť.

August bol pre ladeckých športovcov úspešný 

aj v cyklistike. V nedeľu 25. augusta sa Jakub 
Koyš zúčastnil prestížneho cyklistického 

preteku L'Etape v Bratislave. V kategórii "The 

Ride" na 60-kilometrovej trati sa medzi takmer 

600 pretekármi prebojoval na výborné 3. 
miesto. Tento úspech je ďalším dôkazom toho, 
že v našej obci vyrastajú športovci - nadšenci, 
ktorí sa neboja výziev a dokážu sa presadiť aj na 
najvyššej úrovni.

Títo mladí športovci nielen reprezentovali 
seba, ale svojimi úspechmi robia radosť celej 

obci Ladce. Verím, že ich výkony budú 
motiváciou aj pre ostatné deti a mladých 
ľudí, a ich príklady pritiahnu k športu aj ďalších.

                                                                  Ing. Jaroslav Koyš
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Futbalisti do novej sezóny
Letná príprava 
s množstvom 
prípravných zápasov

Nový súťažný ročník je už v plnom prúde
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Letnú prípravu sme zahájili 2. júla. Trénovali sme v domácich 
podmienkach, 3-krát do týždňa, kde sme využívali našu 
posilňovňu a 2 trávnaté plochy. 
V tomto prípravnom období sme sa zamerali najmä na hernú 
činnosť a odohrali sme dostatočný počet prípravných zápasov.
Ako prvé sme sa zúčastnili turnaja v Košeci, kde sme vyhrali 
pohár starostu obce Košeca. Náš prvý prípravný zápas sme 
odohrali proti Košeci, ktorej sme podľahli 3:1. Gól za Ladce 
strelil Peter Kuric. Ďalšie zápasy, ktoré sme odohrali v tomto 
období, boli proti Starej Turej. Tento zápas skončil 3:3. Góly za 
nás dávali Adam Kučerka. Marek Ragula a Peter Kuric. Potom 
nasledoval ďalší zápas, kde sme sa predstavili v Pruskom. Tam 
sme boli veľmi efektívny a po góloch Patrika Štrbáka, Petra 
Kurica, Lukáša Rosinu, Denisa Tarabu, Mareka Ragulu a Miloša 
Mojta sme zvíťazili 6:1.
 Prvý krát sme sa predstavili v domácom prostredí 
proti mužstvu z Tuchyne, ktorý sme tiež vyhrali v pomere 5:2. 
Góly za nás dávali 2-krát Peter Kuric, Patrik Zigo, Lukáš Rosina a 
Patrik Štrbák.
 Generálkou pred jesennou časťou bol zápas s 
dorastom Beluše, v ktorom aj keď sme vysoko zvíťazili, belušskí 
dorastenci zanechali dobrý dojem a ukázali nám kde máme 
slabiny. Zápas skončil 9:4. Góly dali 2-krát Marek Ragula, Adam 
Kučerka, Lukáš Rosina, Miloš Mojto, Peter Kučiak, Samuel 
Pravda, Peter Kuric a Alexander Markovič.
Dôvod, prečo som zvolil takéto množstvo prípravných zápasov 
bol, aby sme vyskúšali čo najviac hráčov, ktorí boli u nás na 
skúške. Celkovo sme skúšali 13-tich hráčov z ktorých sme sa 
nakoniec aj s polovicou dohodli a od novej sezóny budú 
obliekať ladčanský dres.
Hráči s ktorými sme sa dohodli, sú: 
 ·Erik Filípek (brankár, Nevšová)
 ·Peter Kučiak (návrat z hosťovania Kvašov)
 ·Peter Kuric (Sverepec)
 ·Marek Ragula (Považská Bystrica U19)
 ·Denis Taraba (hosťovanie Horná Poruba)
 ·Miroslav Belás  (hosťovanie Horná Poruba)
 ·Martin Suchánek 
                           (hosťovanie Chocholná-Velčice)
 Som vďačný, že sa nám podarilo dohodnúť s 
hráčmi (Jakub Ragula, Patrik Zigo), ktorí boli s nami už v 
jesennej časti. Tieto príchody boli podmienené tým, že sme sa 
po sezóne rozlúčili s hráčmi, ktorí skončili z rodinných 
dôvodov alebo mali víziu hrať v iných kluboch:
 ·Miroslav Mikuška
 ·Peter Martinka
 Michal Macsai (Lysá pod Makytou)
 ·Erik Porubčan (Domaniža)
 ·Ivan Kandráč
Chalanom, ktorí od nás odišli, želám veľa úspechov v 
nových kluboch a v osobnom živote. Tiež im ďakujem za 
služby, ktoré pre ladčanský futbal odviedli. 
 Ciele do jesennej časti sú, aby sme sa chytili hneď 
na začiatku a to v domácom prostredí, kde privítame silného 
súpera z Kvašova (pozn. 3:2). Dobrými výsledkami a hrou 
chceme prilákať čo najviac fanúšikov na ladčanský štadión.
                                                          Tréner Jozef Jakuš ml.

Rozpis zápasov v jesennej časti súťaží

             V súťažnom ročníku budú našu TJ a 
obec reprezentovať 4 družstvá -  okrem 
dospelých to budú starší žiaci U15 a 2 
prípravky U11 a U9. 
 Do bojov o body doteraz zasiahli len 
dospelí a starší žiaci. Po dohode s funkcionármi 
TJ Beluša sme chlapcom v dorasteneckom veku 
umožnili hrať pod hlavičkou TJ Beluša 3. ligu 
dorastu. 
V oboch kategóriách U17 aj U19 budú hrať po 3 
naši odchovanci. Za U 17 sú to Samo Rýdzi, 
Damián Brandibur, Milan Kušnier a štvrtým je 
Peter Rebro z Košece, ktorý hral 2 roky   u nás za 
U15. 
V družstve U19 hrajú Jakub Koyš, Fil ip 
Záhradník a Samuel Mosorjak. 
Trénerom U 17 je Milan Kušnier, ktorý v júni 
úspešne absolvoval trénerský kurz licencie 
EURO C. Tieto mužstvá odohrajú zápasy na 
ihrisku v Ladcoch vždy v sobotu dopoludnia. 
U19 hrá o 10:00 hodine a U17 po nich o 12:30. 

Spolupráca s Belušou týmto nekonči taktiež v 
kategórii U15 sme sa dohodli na striedavom 
štarte 3 hráčov Beluše Šmihal, Šuly a R. Pagáč u 
nás a 3 našich chlapcov Drozd, J. Didek a 
Števanka v Beluši.

Výsledky odohratých zápasov:

Dospelí :  
 Ladce – Kvašov 3 - 2 (2:2) , góly: Kučerka, Rosina 
a Štrbák
Slovnaft cup dospelí
Ladce – Banová  0 - 3 (0:1), Vrbové – Ladce 0 - 0 
(0:0), Brodské -  Ladce   8 - 1 (5:0), gól dal Štrbák , 
H. Krupá – Ladce 3 - 0 (2:0)

Starší   žiaci   U15
Ladce – Fan club Púchov 12 -1 (7:0) , góly: J. 
Čemeš, D. Kandráč a J. Didek po 3, Šuly a Šmihal 
po 1

Mužstvo dospelých odohralo 4 majstrovské 
zápasy z toho až 3 na ihriskách súperov. 
Po domácom tesnom víťazstve nad Kvašovom 
uhrali bod na ihrisku favorizovaného Vrbového. 
Pričom naši chlapci mali bližšie k víťazstvu no 
chýbal im povestný kúsok športového šťastia. 
Na ďalší zápas vycestovali do takmer 150 km 
vzdialeného Brodského, kde veľa futbalového 
umenia  nepredviedl i ,  súperovi  n i jako 
n e z n e p r í j e m n i l i  h o d o v ú  n e d e ľ u .  P o 
odovzdanom výkone domácim podľahli 
rozdielom 2 tried 8:1. V Hornej Krupej boli 
domácim pomerne vyrovnaným súperom. Prvý 
gól sme inkasovali hneď v prvej minúte zápasu, 
ale chlapci mali snahu zabojovať o body. V 27. 
minúte po sérii našich nedôrazných zákrokov 
domáci zvýšili na 2:0. V 57.minúte pridali 
domáci ešte 1 gól na konečných 3:0. 
                                                              Ing. Ferdinand Gach
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